

吴建中 Dr. Wu Jianzhong

澳门大学图书馆馆长。1982年毕业于华东师范大学，获文学硕士学位。1988年赴英留学，1992年获英国威尔士大学哲学博士学位。2002-2016年任上海图书馆馆长、上海科技情报研究所所长。2016-2017年为上海市人民政府参事。现任中国图书馆学会副理事长兼学术研究委员会主任，国际图联图书馆建筑与设备委员会常委。曾任国际图联管委会委员（2001-2005年），上海世博会主题演绎总策划师（2005-2010年）。出版《21世纪图书馆新论》、《国际图书馆建筑大观》、《世博会主题演绎》、《转型与超越：无所不在的图书馆》、《人的城市：世博会与城市发展》、《知识是流动的》等著作20余本，论文300余篇。

University Librarian, University of Macau Library. Dr. Wu Jianzhong earned his M.A. at East China Normal University in 1982 and Ph. D. at University of Wales in 1992. In 2002-2016, he was director of Shanghai Library and in 2016-2017, became city counsellor of Shanghai. Dr. Wu's social positions include: vice Chairman of the China Society for Library Science and Chief of the society's Professional Committee; Standing Committee member of the Library Building and Equipment Section of International Federation of Library Associations and Institutions (IFLA). Dr. Wu was a member of the Governing Board of the IFLA (2001-2005) and chief designer of the Shanghai World Expo for Theme Development. He has written various works such as *Library of the 21st Century*; *World Expo and Theme Development*; *Ubiquitous Library: Transitions and Transcendence*; *City for the People: The Expo and Urban Development*; and *Knowledge is Fluid*. He has also published a number of essays and articles.

